
`               PROTOKÓŁ Nr 3/2019 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Uzdrowisk 

Rady Powiatu Nowosądeckiego 

w dniu 9 maja 2019 r. 

 

 

Realizowany porządek posiedzenia:   

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Rady 

Powiatu Nowosądeckiego. 

3. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Nowym Sączu na 

temat oceny stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Nowosądeckiego za 2018 rok. 

4. Informacja na temat podstawowej opieki zdrowotnej i specjalistyki oraz stomatologii na 

terenie Powiatu Nowosądeckiego. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie  zmian  

w Statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Szpital  

im. dr. J. Dietla w Krynicy-Zdroju. 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 Ad. 1.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Wiktor Durlak otworzył posiedzenie 

 i przywitał wszystkich przybyłych.   

 

W posiedzeniu biorą udział Członkowie Komisji w liczbie 9 członków Komisji. 

Stwierdza się, że posiedzenie jest prawomocne do podejmowania uchwał. 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczą również: 

Marek KWIATKOWSKI           - Starosta Nowosądecki, 

Antoni KOSZYK      - Wicestarosta Nowosądecki, 

Dorota DOBROWOLSKA     - Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Obywatelskich, 

Sławomir KMAK      - Dyrektor SPZOZ -  Szpitala im. J. Dietla w Krynicy-Zdroju, 

Ewelina MAŁEK       - Kierownik Małopolskiego Wojewódzkiego NFZ Delegatura  

          w Nowym Sączu, 

Mateusz Wójcik  - Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny.  

 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Wiktor Durlak przedstawił porządek 

posiedzenia 

 i poddał go pod głosowanie.  

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 



 

Ad. 2 

Przewodniczący Komisji Wiktor Durlak poddał pod głosowanie protokół posiedzenia 

Komisji Budżetowej RPN nr 2 z 26 kwietnia 2019 r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie i podpisany. 

 

Ad. 3. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Mateusz Wójcik przedstawił informację na 

temat oceny stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Nowosądeckiego za 2018 rok. 

Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Członek Komisji Stanisław Sułkowski zwrócił się w prośbą o interwencję w sprawie 

zlikwidowania meliny i zarazem wysypiska śmieci zlokalizowanego w centrum Muszyny.  

Poinformował, iż odpowiedź Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w tej sprawie 

jest niezadowalająca i oczekuje podjęcia dalszych działań. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Mateusz Wójcik poinformował, iż prawne 

ramy działania Inspektoratu nie pozwalają na skuteczną interwencję w sprawie. Utrzymanie  

i organizowanie sposobu postepowania z odpadami należy do zadań własnych gminy. 

Inspektorat  

może wejść na teren prywatny w przypadku zgłoszenia choroby zakaźnej, a wobec wyniku 

oględzin na miejscu nie wskazującego na występowanie takich chorób nic innego nie można 

zrobić. Podkreślił, iż wyraża wolę współpracy, jednak normy prawne nie dopuszczają innych 

działań w tym zakresie. W związku z powyższym, postulował aby w tej sprawie  zwrócić się do 

Urzędu Gminy w Muszynie jako organu kompetentnego. 

Członek Komisji Emil Bodziony podziękował i pogratulował Państwowemu Powiatowemu 

Inspektorowi Sanitarnemu imponującego i wyczerpującego sprawozdania ze swojej 

działalności.   

Przewodniczący Komisji Wiktor Durlak zwrócił się z zapytaniem, czy zadaniem 

Inspektoratu jest monitoring wycieków ścieków. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Mateusz Wójcik poinformował, iż nie jest to 

jego kompetencja. W razie skierowania pisma w tej sprawie jest ono przesyłane do organu 

właściwego. 

Członek Komisji Ewa Zielińska podzieliła się opinią, iż w przypadku zaobserwowanej 

ostatnio wyższej zachorowalności na boreliozę lepiej zapobiegać niż leczyć. Stąd pytanie, jak 

Inspektorat może włączyć się w to przedsięwzięcie. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Mateusz Wójcik poinformował, iż popiera 

wszystkie szczepienia i popularyzuje wiedzę i zalecenia w tym zakresie na organizowanych 

wykładach i pogadankach w szkołach i innych instytucjach. 

Komisja przyjęła jednogłośnie informację.  

Ad. 4. 

Kierownik Małopolskiego Wojewódzkiego NFZ Delegatura w Nowym Sączu Ewelina 

Małek przedstawiła informację na temat podstawowej opieki zdrowotnej i specjalistyki oraz 

stomatologii na terenie Powiatu Nowosądeckiego. Szczegółowa informacja stanowi załącznik 

do protokołu. 

Członek Komisji Antoni Poręba zwrócił się z zapytaniem o zasady korzystania z dentobusu. 



 

Kierownik Małopolskiego Wojewódzkiego NFZ Delegatura w Nowym Sączu Ewelina 

Małek poinformowała, iż autobus funkcjonuje od października ubiegłego roku i obejmuje 

swoim zasięgiem najbardziej zaniedbane pod względem opieki stomatologicznej miejsca. 

Szczegółowy harmonogram wyjazdów jest umieszczany na stronie NFZ, który jest płatnikiem 

tego typu świadczeń. 

Członek Komisji Antoni Poręba zwrócił się z zapytaniem o regulacje prawne dot. 

nadwykonań dla szpitali.   

Kierownik Małopolskiego Wojewódzkiego NFZ Delegatura w Nowym Sączu Ewelina 

Małek poinformowała, iż nadwykonania szpitali należących do sieci szpitali powiatowych są 

finansowane ryczałtowo i taki Szpital nie może uzyskać od NFZ zapłaty za nadwykonania. Wg 

Ustawodawcy nie ma takiego pojęcia jak nadwykonania w szpitalach sieciowych tylko 

przekroczenie limitu.  

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Szpital  im. dr. J. 

Dietla w Krynicy-Zdroju Sławomir Kmak poinformował, iż za 400 000 zł nadwykonań za 

ubiegły rok został naliczony ryczałt na przyszły rok w wysokości 2 000 zł. 

Członek Komisji Edward Ciągło zwrócił się z zapytaniem o możliwość powrotu poradni 

dentystycznych do szkół. 

Kierownik Małopolskiego Wojewódzkiego NFZ Delegatura w Nowym Sączu Ewelina 

Małek poinformowała, iż jest taka tendencja zwłaszcza w Małopolsce, gdzie jest największa 

ilość gabinetów stomatologicznych w szkołach. 

Komisja zapoznała się z informacją.  

 

Ad. 5. 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Szpital   

im. dr. J. Dietla w Krynicy-Zdroju Sławomir Kmak przedstawił projekt uchwały Rady 

Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmian w Statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej – Szpital  im. dr. J. Dietla w Krynicy-Zdroju. Poinformował, iż zmiana 

Statutu Szpitala jest konieczna ze względu na zmiany w przepisach prawa wprowadzonych  

w ostatnim czasie, które pozwalają na poszerzenie działalności leczniczej Szpitala o transport 

medyczny. Działalność transportu medycznego będzie wspomagać wykonywanie pozostałej 

działalności Szpitala przy zachowaniu dotychczasowego poziomu świadczonych usług. Na 

chwilę obecną transport medyczny zapewnia SPZOZ Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w 

Nowym Sączu, przy czym obsadę karetki zapewnia Szpital, co kosztuje go 300 000 – 350 000 

zł rocznie (za gotowość lekarzy). Rozporządzenie Ministra Zdrowia w tym zakresie wprowadza 

możliwość ogłoszenia konkursu na ten zakres działalności. Zmiany wprowadzone niniejszą 

uchwałą umożliwią wzięcie udziału w takim konkursie przez Szpital w razie potrzeby. 

 

Członek Komisji Antoni Poręba skierował zapytanie dot. korzyści,  jakie Szpital będzie miał  

z ewentualnego faktu, że to Pogotowie wygra konkurs na zapewnienie transportu dla Szpitala. 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Szpital   

im. dr. J. Dietla w Krynicy-Zdroju Sławomir Kmak poinformował, iż z uwagi na fakt, iż to 



NFZ będzie organizował konkurs i on będzie płacił za zleconą usługę to Szpital nie będzie 

musiał, jak do tej pory, pokrywać kosztów utrzymania lekarzy w transporcie medycznym. 

 

Członkowie Komisji Marta Adamczyk oraz Andrzej Gancarz uznali, iż Szpital może tylko 

zyskać na takiej zmianie w zakresie nowych zasad organizacji transportu medycznego. 

 

Starosta Nowosądecki Marek Kwiatkowski podzielił się spostrzeżeniami z ostatniej wizyty 

w Szpitalu w Nowym Targu, który jest prowadzony przez powiat nowotarski. Zaznaczył, iż 

tamtejsze Pogotowie funkcjonuje przy Szpitalu z uwagi choćby na to, że utrzymanie karetek 

jest bardzo drogie. 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Szpital   

im. dr. J. Dietla w Krynicy-Zdroju Sławomir Kmak poinformował o błędzie literowym w & 

1 pkt. 2 projektu uchwały (lit. g ma być zastąpiona przez lit. f). 

 

Przewodniczący Komisji Wiktor Durlak poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 

uchwały wraz z proponowaną zmianą. 

Projekt w/w uchwały wraz ze zmianą został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

Ad. 6, 7. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Wiktor Durlak podziękował wszystkim za 

przybycie i zamknął posiedzenie. 

             

 

 

 

 

                     Przewodniczący 

       Komisji Zdrowia i Uzdrowisk RPN 

      

                     Wiktor Durlak 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Anna Brach    
 

 


